
   4/23 ASIALISTA/PÖYTÄKIRJA 

 

 

Asia: NUORISOVALTUUSTON KOKOUS 

Aika: 3.4.2023 klo 16.23–18.03 

Paikka: Nuorisotila Pilvi 
 
Halme Elli, jäsen 
Heinisuo Lumi, toinen sihteeri 
Heinonen Vilja, jäsen, poistui klo 17.49 
Kallio Aatos, jäsen 
Krapi Ilkka, jäsen 
Lyytikäinen Roni, jäsen 
Maatsola Tomi, jäsen 
Marttila Elsa, jäsen 
Mattila Ninni, sihteeri, poissa 
Metsälä Jarkko, jäsen 
Mustalahti Venla, jäsen 
Naatula Riia, varapuheenjohtaja, poissa 
Nykvist Eevertti, jäsen  
Oiguse Marta, jäsen 
Ollila Anna-Liisa, jäsen, poissa 
Ollila Atte, jäsen, poissa 
Pajala Iiro, jäsen, poissa 
Petäjistö Noora, jäsen, poissa 
Pyhältö Veeti, puheenjohtaja 
Rehakka Elina, jäsen 
Uotila Mats, jäsen 
Anttila Ronja, varajäsen, läntinen alue, poissa 
Lehtonen Marja, varajäsen, pohjoinen alue, äo 
Mäkelä Helmi, varajäsen, eteläinen alue, äo 
Remes Taimi, varajäsen, eteläinen alue, poissa 
Luokkanen Suvi-Roosa, nuorisotyöntekijä 
Peurala Tytti, nuorisotyön koordinaattori 
Sorsa Jenni, hyvinvointikoordinaattori 
Holma Elina, hallinnon harjoittelija 
 
 
ASIAT: 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 16.23. 

 
2. Laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

3. Asialistan hyväksyminen 
Hyväksytään asialista. 

 
4. Pöytäkirjantarkastajien valinta 



Edellisessä kokouksessa pöytäkirjan tarkastajina toimivat Anna-Liisa ja Atte 

Ollila. Puheenjohtaja ehdottaa aakkosjärjestyksessä seuraaviksi 

pöytäkirjantarkastajiksi Iiro Pajalaa ja Noora Petäjistöä.  

 

Nuorisovaltuuston päätös: 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Elina Rehakka ja Mats Uotila 
 

5. Lautakuntien ja muiden edustuspaikkojen kuulumiset 
Kaupunginvaltuusto: Ei kokousta edellisen nuvan jälkeen. 
Kaupunginhallitus: Kokouksessa toivotettiin onnea (eduskunta)vaaleihin, 
kokouksessa oli hyvä yhteishenki, ei käsitelty nuorten asioita. 
Sivistyslautakunta: Kokouksessa käsiteltiin vuosittaista urheilijoiden 
palkitsemista. 
Ympäristölautakunta: Kokouksessa käsiteltiin lautakunnan päätöstä koskevaa 
valitusta. 
Tekninen lautakunta: Teknisen lautakunnan edustaja ei nuvan kokouksessa. 
Sastamalan Vesi: 7.3. pidetyssä kokouksessa käsiteltiin tilinpäätöksen 
hyväksymistä. 
Työryhmien kuulumiset: 
Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto: Kokouksesssa valittiin 4 
uutta jäsentä sekä käsiteltiin Etelä-Pohjanmaan nuorisovaltuustojen ja Pirhan 
nuorisovaltuuston yhteistyösopimusta. 
Muiden edustuspaikkojen kuulumiset: 

- Mopotapahtuma: Mopotapahtuma järjestetään to 10.8. klo 16–20. 
Nuorisovaltuustolta pyydettiin tapahtumaan omaa rastia sekä 
osallistumista tapahtuman järjestelyjen kustannuksiin. 

 
Nuorisohallituksen ehdotus: 

Kuullaan terveiset yhteisesti nuorisovaltuuston kokouksessa ja merkitään 
tiedoksi saaduksi. 
 
Nuorisovaltuuston päätös: Kuultiin terveiset ja merkitään tiedoksi saaduksi. 
 

6. Osallistava budjetointi 
Hyvinvointikoordinaattori Jenni Sorsa esittelee. 
 
Nuorisovaltuuston päätös: 
Tutustuttiin osallistavan budjetoinnin hanke-ehdotuksiin ja keskusteltiin niistä 
yhteisesti. Nuorisovaltuusto tiedottaa osallistavasta budjetoinnista omalla 
Instagram-tilillään. 

 
7. Nuvan tabletit 

Keskustellaan, onko tableteille vielä käyttöä, ja voisiko liittymien datapaketteja 
pienentää tai lopettaa kokonaan. 
 
Nuorisohallituksen esitys: Nuorisohallitus esittää nuorisovaltuustolle, että 
lopetetaan tablettien datapaketit. 

 



Nuorisovaltuuston päätös:  
Hyväksytään nuorisohallituksen esitys. 

 
8. Sykerock 

- oppilaskunnilta saatuihin esiintyjäehdotuksiin tutustuminen 
- aikataulu tapahtuman järjestelyille 
- tapahtuman budjetti 
- sponsorihaku 

 
Nuorisohallituksen esitys: 
Nuorisohallitus esittää nuorisovaltuustolle, että  

- tänä vuonna ei laiteta mainosta Tyrvään Sanomiin 
- katsotaan aikataulua ja sponsorien hakua, kun on sovittu tarkemmin 

Huittisten nuorisovaltuuston kanssa tehtävästä yhteistyöstä tapahtuman 
osalta 

- katsotaan esiintyjiä tarkemmin nuorisovaltuuston kokouksessa. 
 

Jarkko Metsälä esittää Sykerock-työryhmän perustamista, jolla on oikeus tehdä 
Sykerockia koskevia kiireellisiä päätöksiä ilman nuorisovaltuuston erillistä 
suostumusta. Veeti Pyhältö kannattaa ehdotusta. 
Sykerock-työryhmään ilmoittautuivat: Lumi Heinisuo, Marja Lehtonen, Jarkko 
Metsälä, Helmi Mäkelä, Elsa Marttila, Aatos Kallio, Eevertti Nykvist, Veeti Pyhältö 
ja Vilja Heinonen. 
 
Mats Uotila ehdottaa, että seuraavassa nuorisovaltuuston kokouksessa 
pidettäisiin opetustuokio sponsoreiden hakemisesta, jolloin sponsoreita 
aiemmin ansiokkaasti hakeneet jäsenet voisivat konkreettisesti esitellä, miten 
sponsoreiden haku tapahtuu. Veeti Pyhältö kannattaa ehdotusta. 
 
Nuorisovaltuuston päätös: 
Sykerock järjestetään lauantaina 18.11.2023 Vexve Areenalla. 
Sponsoreiden asiat (logot + laskutustiedot) tulee olla hoidettu 15.9. mennessä. 
Mainokset valmiiksi ennen syyslomaa. 
Veeti Pyhältö perustaa Sykerock-työryhmälle WhatsApp-ryhmän ja kutsuu sinne 
kaikki työryhmään ilmoittautuneet jäsenet. 
Tänä vuonna ei laiteta mainosta Tyrvään Sanomiin. 
Seuraavassa nuorisovaltuuston kokouksessa pidetään opetustuokio 
sponsoreiden hakemisesta.  
Seuraavaan nuorisovaltuuston kokoukseen jokainen nuorisovaltuutettu miettii 
vähintään yhden sponsorin, jota aikoo pyytää sponsoroimaan Sykerockia. 

 
9. Valtuustoaloite 

- mielipidekirjoitus paikallislehtiin (Riia & Veeti) 
 

Nuorisovaltuuston päätös: 
Riia Naatula ja Veeti Pyhältö valmistelevat mielipidekirjoituksen 
nuorisovaltuuston tekemästä valtuustoaloitteesta nuorisotyön resurssin 
lisäämisestä. Valmis mielipidekirjoitus jaetaan WhatsAppiin kaikkien luettavaksi, 
kuitenkin huhtikuun loppuun mennessä. 



10.  Yhteistyö Huittisten nuorisovaltuuston kanssa 
Yhteistyöehdotus Huittisten nuorisovaltuustolle. 
 
Nuorisohallituksen esitys: 
Nuorisohallitus esittää nuorisovaltuustolle, että kysytään Huittisten 
nuorisovaltuustolta onko heillä innokkuutta osallistua Sykerockin suunnitteluun, 
sponsoreiden hankintaan sekä yhteiskuljetuksen Huittisista Sykerockiin 
hankkimiseen.  
Saimme kutsun vierailulle Huittisiin torstaina 6.4. klo 17–20, missä määrä 
keskustella yhteistyön luonteesta. 
 
Nuorisovaltuuston päätös:  
Huittisten kutsumalle vierailulle osallistuu: Mats Uotila, Helmi Mäkelä, Tomi 
Maatsola, Veeti Pyhältö, Eevertti Nykvist, Venla Mustalahti ja Lumi Heinisuo. 
Huittisiin mennään kahdella henkilöautolla, yhteislähtö Cittarilta to 6.4. klo 
16.30. 
Veeti valmistelee Huittisten nuorisovaltuustolle virallisen esityksen yhteistyön 
luonteesta kokouksessa käydyn keskustelun ja nuorisohallituksen esityksen 
pohjalta. Huittisiin lähtevät nuvan edustajat saavat tehdä päätöksen yhteistyön 
luonteesta ilman nuorisovaltuuston erillistä päätöstä. 
 

11.  Ohjeistus nuvan/nuhan kokouksiin osallistumisesta 2023 
Nuorisovaltuuston kokouksiin ei ole jatkossa lainkaan 
etäosallistumismahdollisuutta. 
 
Nuorisohallituksen kokouksiin erityisestä syystä mahdollisuus 
etäosallistumiseen. Pyyntö etäosallistumisesta toimitettava kokousta edeltävän 
viikon perjantaina puheenjohtajalle ja nuorisovaltuuston ohjaavalle 
työntekijälle (Tytille). 

→ Hyväksyttävät syyt etäosallistumiselle ovat esimerkiksi opiskelupäivän 
loppuminen myöhään muualla kuin Sastamalassa. 
→ Hyväksyttäviä syitä etäosallistumiselle eivät ole esimerkiksi 
lomamatkat, sairastapaukset, motivaation puute tai kuljetuspula, jos 
mahdollisuus kimppakyyteihin. 

 
Nuorisovaltuuston päätös:  
Asia tiedoksi saatu. 
 

12.  Johtosäännön mukaiset jäsenmuutokset 
 
Nuorisovaltuuston johtosäännön §17 mukaan nuorisovaltuuston jäsen voidaan 
erottaa nuorisovaltuustosta, jos hän jää ilmoittamatta pois neljästä valtuuston 
kokouksesta. Nuorisovaltuuston jäsenillä Ilkka Krapilla ja Roni Lyytikäisellä sekä 
varajäsenellä Taimi Remeksellä nämä poissaolot ovat täyttyneet kuluneen 
kauden aikana. 
 
Ilkka Krapi anoo kokouksessa itse eroa nuorisovaltuustosta; ”Minä Ilkka Jorma 
Kristian Krapi ilmoitan eroavani nuorisovaltuustosta henkilökohtaisten esteiden 
vuoksi.” 



Taimi Remes on ennen kokousta lähettänyt viestin, jossa anoo itse eroa 
nuorisovaltuustosta vedoten muihin esteisiin. 
 
Puheenjohtaja esittää, että Roni Lyytikäinen erotetaan nuorisovaltuustosta 
johtosäännön mukaisesti. Äänestetään erottamisesta. 
Kyllä (erotetaan): 13 ääntä 
Ei (eroteta): 3 ääntä 
Tyhjä: 1 ääni 
 
Nuorisovaltuuston päätös:  
Myönnetään nuorisovaltuustosta ero Ilkka Krapille ja Taimi Remekselle sekä 
erotetaan Roni Lyytikäinen. 
Ilkka Krapin tilalle nuorisovaltuuston jäseneksi nousee Helmi Mäkelä. 
Roni Lyytikäisen tilalle nuorisovaltuuston jäseneksi nousee Marja Lehtonen. 
 
Vilja Heinonen poistui kello 17.49. 

   
        Nostetaan vaaleissa seuraavaksi eniten ääniä saanut varajäseneksi. 
 

13.  Tiedotettavat asiat 
Ei tiedotettavia asioita. 
 

14.  Muut asiat 
- Nuorisovaltuuston edustaja Sastamalan liikenneturvallisuustyöryhmään 

- Seuraava kokous torstaina 7. syyskuuta 2023 klo 9.00–11.00 
- Lasten ja nuorten foorumi ti 25.4. Sylvään koululla, foorumin aiheena 

urheilu ja liikunta 
- Nuorisovaltuustolta toivotaan ehdotuksia aihealueeseen sopivista 

puhujista/panelisteista tilaisuuteen 
- Nuorisovaltuusto on saanut kutsun Pirkanmaan nuorisofoorumiin 

Hämeenkyröön la 6.5.2023 klo 12.30–18.15. Ilmoittautuminen 
tapahtumaan päättyy 21.4.2023. 

- Leader Joutsenten reitti toivoo nuorisovaltuustosta puheenjohtajaa 
Nuoriso-Leader -ryhmään. 

- Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto pyytänyt esitystä 
Sastamalan nuorisovaltuustosta. 

 
Nuorisovaltuuston päätös:  

- Valitaan Veeti Pyhältö Liikenneturvallisuustyöryhmään 
nuorisovaltuuston edustajaksi, Jarkko Metsälä varalle. 

- Ehdotetaan Lasten ja nuorten foorumiin jotakuta VaLePasta. 
- Valitaan Jarkko Metsälä Leader Joutsentenreitin Nuoriso-Leader -ryhmän 

puheenjohtajaksi. 
- Pirkanmaan nuorisofoorumiin Hämeenkyrössä osallistuvat Mats Uotila, 

Venla Mustalahti, Veeti Pyhältö (ehkä), Helmi Mäkelä sekä ohjaajana Tytti 
Peurala. 

- Pirkanmaan hyvinvointialueen seuraavaan kokoukseen esitys Sastamalan 
nuorisovaltuustosta (seuraava Pirhan nuvan kokous 20.4.), Jarkko 
Metsälä valmistelee esityksen. 



15.  Seuraava kokous 
Ma 22.5. 2023 klo 16.15, Kiikoisten rantasaunalla. Kokouksen jälkeen pidetään 
nuorisovaltuuston virkistysilta. 
 

16.  Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 18.03. 
 
 
 
 
Pöytäkirja tarkastettu: 
 
Mats Uotila 4.4.2023 
Elina Rehakka 28.4.2023 
 

 


